

Madelaine Drohan is an award-winning author and journalist who has covered business and politics in Canada, Europe and Africa during her 40-year career. She has been the Canada correspondent for *The Economist* magazine since 2006. She became a senior fellow at the Graduate School of Public and International Affairs at the University of Ottawa in July 2016. Her book, *Making a Killing: How and why corporations use armed force to do business*, was published in 2004. It won the Ottawa Book Award and was short-listed for the National Business Book of the Year Award in 2004. She has held research fellowships with the Public Policy Forum (2015-2016), the Chumir Foundation for Ethics in Leadership (2004-2005) and the Reuters Foundation at Oxford University (1998-1999) and has written a series of reports on Canadian public policy including *Does Serious Journalism Have a Future in Canada?* (2016); *The 9 Habits of Effective Resource Economies* (2012); and *Scandals and Their Aftermath* (2005). She is a former director of The North-South Institute, Partnership Africa Canada and Transparency International Canada. She has conducted journalism workshops for media in Africa and Southeast Asia, with a special focus on business and investigative journalism. She was the first woman to win the Hyman Solomon Award for Excellence in Public Policy Journalism in 2001. She lives in Ottawa.

Email: md@madelainedrohan.com

Website: www.madelainedrohan.com

Telephone: +1-613-729-6123

Mobile: +1-613-406-6123

En tant qu'auteure et journaliste récipiendaire de plusieurs prix, **Madelaine Drohan** couvre les affaires et la politique du Canada, de l'Europe et de l'Afrique depuis quarante ans. Depuis 2006, elle est correspondante au Canada pour *The Economist*. En juillet 2016, elle obtient une résidence à l'École supérieure d'affaires publiques et internationales de l'Université d'Ottawa en tant que chargée de recherche principale. Elle publie son livre *Making a Killing: How and why corporations use armed force to do business*, qui remporte le Prix du Livre d'Ottawa et est finaliste pour le Prix du Livre d'Affaires Nationales de l'Année, en 2004. Madame Drohan a été titulaire de bourses de recherche au Forum des Politiques Publiques du Canada (2015-2016), à la Foundation Chumir pour le Leadership Éthique (2004-2005) et à la Foundation Reuters de l'Université d'Oxford (1998-1999). Elle a écrit une série de rapports qui portent sur les politiques publiques canadiennes incluant *Does Serious Journalism Have a Future in Canada?* (2016), *The 9 Habits of Effective Resource Economies* (2012), et *Scandals and Their Aftermath* (2005). Elle est l'ancienne directrice de l'Institut Nord-Sud, Partenariat Afrique Canada, et Transparency International Canada. Elle a dirigé des ateliers pour les médias en Afrique et en Asie du Sud-Est qui mettent l'accent sur les affaires et le journalisme d'investigation. En 2001, elle devient la première femme à recevoir le Prix d'Excellence Hyman Solomon pour le Journalisme en Politique Publique. Elle habite maintenant à Ottawa.

Courriel: md@madelainedrohan.com

Site Web: www.madelainedrohan.com

Téléphone: +1-613-729-6123

Cell: +1-613-406-6123